
 

 

REFERAT BESTYRELSESMØDE DEN 29. NOVEMBER 2023 

DELTAGERE I MØDET 

Bestyrelse 

• Ulla Larsen (UL), Finn Lørup (FL), Thomas Gulløv Longhi (TGL), Jens R. Møller (JRM), Ellen 

Østa (EØ), Ingrid Strandby (IS), Claus Bjerregaard (CB) 

 

Suppleanter 

• Dennis Rasmussen (DR)  

 

Personale 

• Kenneth Andersen (KA), Lone Storm Sørensen (LSS)  

 

Referent 

• Lone Storm Sørensen (LSS) 

DAGSORDEN  

1. Godkendelse af dagsorden og underskrift af referat fra sidste møde 

 

2. Orientering om banen v. KA 

a. Orientering fra Baneudvalget v. FL 

i. Rammeaftale med TFG 

 

3. Robotter 

 

4. Økonomi v. TGL 

a. Månedsregnskab for oktober – herunder saldobalance og likviditetsoversigt 

b. Førstebehandling af budget 2024 

c. Debitorliste 

d. Medlemstal 

 

5. Orientering fra formanden 

a. Momskompensation  

b. Frivillige  

c. MU- og lønsamtaler 

d. Det Fynske Formandsmøde 

e. DGU Børne- og Ungeprojekt  

 

6. Medlemsundersøgelse v. FL (bilag fremsendt 13. oktober) 
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7. Opsigelsesvarsel tilbage til 1 md. / Morten Kjærsgaard 

 

8. Orientering om projekter v. FL 

 

9. Fra Udvalg  

a. Billiguge  

b. Turneringsfee / forplejning til turneringsledelse 

c. Regionsgolf 

d. Pay & Play 

 

10. Orientering fra sekretariatet 

a. Players 1. st. 

 

11. Evt.  

 

12. Lukket punkt 

a. Arbejdsklima 

b. Resultat af medarbejdertilfredshedsundersøgelse 

 

1. GODKENDELSE AF DAGSORDEN OG UNDESKRIFT AF REFERAT FRA SIDSTE MØDE 

Dagsordenen godkendt.  

 

Referat fra den 27. oktober underskrevet. 

2. ORIENTERING OM BANEN V. KA 

• Grundfos har været ude og servicere vores spildevandsbrønd, da den stod med alarm.  

Der er tilsyneladende en fejl på et af de rør, der fører til spildevandsbrønden, vi skal derfor 

have et kloak-tv ned for at finde fejlen.  

 

• Der bliver brugt tid på at få klippet rigtig meget rough 

 

• De medarbejdere, der ikke er helårsansat er nu vinterhjemsendt – øvrigt personale i 

greenkeepergården sørger for at få afspadseret og holde ferie.  

2. ORIENTERING FRA BANEUDVALGET V. FL 

• Der er blevet afholdt to møder i Baneudvalget siden sidste bestyrelsesmøde, hvor 90% af 

tiden er gået med snak om det nye baneforløb.  

 

• På bestyrelsesmødet i december vil Baneudvalget præsentere deres forslag til køreplan og 

økonomi.  

 

• Rammeaftale mellem TFG (Team Frivillige Greenkeepere) og baneudvalget blev 

gennemgået.  

Det er en beskrivelse af de rammer, som de frivillige arbejder under, når de går sammen 

med lønnede medarbejdere. Derudover er det en beskrivelse af koordinatorens opgaver i 

forhold til de frivillige og chefgreenkeeperen.  
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3. ROBOTTER V. TGL 

Udvalget, bestående af JRM, FL, KA og TGL, har arbejdet med projekter vedr.  

• Robotter til drivingrangen (boldmaskine, boldopsamlerrobot og robotklipper) 

• Robotter på fairways 

 

Robotter på hele banen kan pt. ikke hænge sammen økonomisk uden vi belaster vores likviditet for 

meget. Installation af sendemaster, ladestationer, el m.m. på ca. kr. 250.000 kan ikke indgå som 

en del af leasingaftalen, men skal betales direkte af klubben. Vi har en forventning om, at når 

brøndprojektet er etableret, så har vi overskud på driften til at foretage denne investering.   

 

Udvalgets anbefaling er, at vi starter med robotter på drivingrangen.  

 

JRM bad om at dokumentet vedr. robotter blev sendt ud til hele bestyrelsen, så alle kender til 

beslutningsgrundlaget. 

 

FU har haft møde med Fynske Bank, som bakker op omkring robotter på drivingrangen og vi har 

d.d. modtaget et udkast til en leasingaftale, som viser, at vi rent økonomisk kan bære det.  

Vi kan enten vælge at betale de faste leasingydelser på kr 13.000 pr. måned eller betale større 

ydelser i henholdsvis februar og august, hvor vi har modtaget kontingentindbetalinger og derved 

ikke belaster vores likviditet unødigt. 

 

Bestyrelsen godkendt investeringen af robotter til drivingrangen. KA/FL bestiller, så vi kan nå at få 

løsningen etableret inden sæsonstart. 

 

I forbindelse etablering af robotter på drivingrangen blev nivellering igen drøftet. Vi skal være 

opmærksomme på, at når det arbejde skal udføres, så skal drivingrangen være lukket fra 

september til april måned. 

 

Vi skal vurdere i hvilken rækkefølge vi ønsker et etablere de forskellige projekter. Skal vi nivellere 

drivingrangen nu eller skal vi heller fremskynde baneomlægning. Det er begge store ønsker fra 

vores medlemmer.  

 

CB anbefalede at den drøftelse tages på næste bestyrelsesmøde, hvor Baneudvalget fremlægger 

deres tidsplan og økonomiske aspekter omkring baneomlægning.  

 

4. ØKONOMI V. TGL 

• Gennemgang af månedsregnskab for oktober måned v. TGL 

Pt. +400.000 i forhold til budget. Vi forventer ikke de store udgifter sidst på året, så det 

tyder umiddelbart på endnu et godt årsregnskab. 

 

• Budget 2024 1. behandling 

Baggrunden for budgettallene manglede i det materiale, som bestyrelsen havde fået 

fremsendt.  

 

Punktet udsættes derfor til bestyrelsesmødet i december.  
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• Debitorlisterne blev gennemgået pt. har vi et udestående på kr. 73.569  

 

• Medlemstallet ser fornuftigt ud. Vi har fået 156 nye medlemmer, desværre har vi også 

måtte sige farvel til andre. I alt en fremgang 37 medlemmer i år, så vi ved årets udgang er 

1.047. 

5.  ORIENTERING FRA FORMANDEN V. UL 

• Momskompensation 

Vi har modtaget kr. 132.843 i momskompensation for 2022, hertil de donationer klubbens 

medlemmer har foretaget på kr. 37.000. I alt kr. 169.843 til brøndboringsprojektet, som 

allerede er igangsat.   

 

Donationer til momskompensation 2023 er også i fuld gang. På nuværende tidspunkt har 

116 af klubbens medlemmer allerede valgt at donere kr. 200 eller mere.  

 

• Frivillige  

Antallet er frivillige er oppe på 151 medlemmer. De har tilsammen udført frivilligt arbejde i 

6.157 timer, hvilket svarer til 4,3 fuldtidsansatte.  

 

JRM: Det reelle tal er nok højere, da der er udvalg, der ikke blevet bedt om at aflevere 

timer. UL bad om, at timetal bliver sendt til hende, så hun kan få dem med i regnskabet.  

UL sørger for at videresende til Dodée Gram og Vagn Grønbjerg 

 

Alle frivillige er inviteret til gløgg og æbleskiver den 7. december kl. 16.00 i klubben. 

 

• MU- og lønsamtaler 

Der er afholdt MU- og lønsamtaler med alle medarbejdere. LSS og KA har afholdt MU med 

greenkeeperne UL og FL med øvrigt personale.  

 

• Fynske Formandsmøde  

o 13 klubber var repræsenteret på fællesmødet i Faaborg den 22. november.  

o SGK har den største stigning i medlemstal  

o Den Fynske ordning stiger med kr. 50 til kr. 300 i 2024 

o FGO fastholder prisen på kr. 1.250. 

o Vestfyns Golfklub har 50-års jubilæum den 18. juni 2024 

 

Derudover blev talt meget om de store events som Fyn skal være vært for de 

kommende år: 

o Challenge Touren i Odense Eventyr Golf den 23. – 26. maj 2024 og i Nyborg i 2025  

o Danish Golf Championship på Great Northern i 2026 

Der nedsættes et udvalgt som, sammen med Destination Fyn, skal kigge på fælles 

markedsføring af Fyn i forbindelse afholdelse af disse store events.  

Der vil også skulle bruges frivillige, greenkeepere og maskiner fra de forskellige klubber 

til at afvikling af arrangementerne.  

 

• DGU Børne- og Ungeprojekt 

Svendborg Golf Klub er blevet udvalgt til pilotprojektet. Poul Stenum er klubbens tovholder. 

DGU afholder et onlinemøde den 7. december, hvor UL, Poul Stenum og Metteemilia 

Nørregaard deltager. Hvis andre har lyst til at deltage, er de velkomne.  
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• Prisfesten 2023 

Der er nu åben for indstillinger til årets prisfest i Svendborg kommune.  

 

Svendborg Golf Klub bør indstilles til årets Idrætsforening pga. det arbejde der er gjort i 

forbindelse med Rehab.  

6. MEDLEMSUNDERSØGELSE V. FL 

Generelt er vores medlemmer tilfreds med det meste. Det de er mest utilfredse med, er banen og 

træningsfaciliteterne:  

• Rough  

• Bunker  

• Nivellering af drivingrange 

• Måtter på drivingrange  

Hvis man sammenholder medlemsundersøgelsen med vores gæsteundersøgelse, giver det et godt 

billede af, hvor vi skal sætte ind.  

 

Klubbens vision og målsætning for banen beskriver mange af ønsker fra vores medlemmer og 

gæster. Klippehøjder m.m. skal gennemgås og evt. tilrettes, men den skal følges.  

FL sender visionen ud til alle i bestyrelsen.  

 

Klubbens projekter bør prioriteres i forhold til medlemsundersøgelsen.  

 

Baneudvalget har mandat til at effektuere visionen.  

 

I forhold til træningsfaciliteter, tager Baneudvalget en snak med Rolf Pedersen omkring måtter og 

hvad der kan/skal gøres.  

 

DR foreslog at han og Graham Easter skulle lave nogle opvarmningsvideoer til vores medlemmer, 

som beskriver, hvilken forskel det kan gøre at varme rigtigt op inden man går ud og spiller. 

7. OPSIGELSESVARSEL V. UL 

Bestyrelsen har modtaget en henvendelse fra vores medlem Morten Kjærsgaard, der gerne vil have 

ændret opsigelsesvarslet ændret tilbage til én måned eller gøre det muligt at dispensere ved 

pludseligt dødsfald eller invaliditet.  

Opsigelsesvarslet kan ikke ændres af bestyrelsen. Det er en del af klubbens vedtægter og kan kun 

ændres via den årlige generalforsamling.  

 

Mht. dispensation, så dispenserer klubben allerede i dag ved pludselig dødsfald, sygdom, ulykke 

eller invaliditet. Man kan altid kontakte klubben, hvis man kommer ud i sådan en situation og så 

finder vi sammen en holdbar løsning.  

8. ORIENTERING OM PROJEKTER V. FL 

FL opdaterer projekterne på listen med økonomi / rammebeløb, så vi får et bedre 

prioriteringsværktøj.  

 

Følgende projekter skal på listen:  



Side 6 

• Måtter på drivingrangen 

• Robotter på fairways 

 

Bunde til betonsiloer skal laves nu. FL sætter i værk. Pengene tages ud af banens budget.  

9. ORIENTERING FRA UDVALG 

• Billiguge v. UL 

Billigugen blev på sidste bestyrelsesmøde flyttet fra uge 27 til uge 42, men efter nærmere 

overvejelse, har bestyrelses besluttet ikke at afholde den i 2024.  

 

• Turneringsfee / forplejning til turneringsledelse v. EØ 

Sports- og Tuneringsudvalget har bedt bestyrelsen genoverveje turneringsfee på kr. 75,-, 

som de mener afholder flere medlemmer fra at deltage i klubbens turneringer.  

Fredagsturneringen ville gerne have at turneringsfee dækker begge turneringer. 

 

Turneringsfee bruges til at betale for præmier og fortrinsretten på banen 

 

Følgende blev besluttet i forhold til sæson 2024 

 

o Turneringsfee nedsættes til kr. 50,- 

o Der er præmier til 1., 2. og 3. pladsen  

o Der skal være min. 36 tilmeldt for at afvikle en turnering  

o Fredagsturneringen SKAL spilles fra hul 1-12, så vi lukker færre tider 

o Der skal betales turneringsfee til begge fredagsturneringerne 

o Der opkræves ikke er ingen turneringsfee til Pink Cup 

o Turneringsledere kan på lige fod med andre frivillige købe en kop kaffe på klubbens 

regning. Ønsker de forplejning er der for egen regning.  

 

• Regionsgolf v. EØ  

Det er klubbens ambition, at så mange hold, som praktisk muligt deltager i regionsgolf, som 

det fremgår af Håndbog for bestyrelse og udvalg. Der er dog udtrykt et ønske om at få lavet 

en tilføjelse; Dog kan én spiller kun spille på ét hold.  

EØ ønsker en klar udmelding omkring dette.  

 

Erfaringen viser, at det er mange af de samme spillere, der spiller i både ABCD og Senior, 

Veteraner og Super Veteraner. Der er spillere, der aldrig kommer ud at spille.  

For at få så mange spillere som muligt til at deltage bør man sætte en begrænsning på 

deltagelsen.  

 

Følgende blev besluttet:  

 

o Herrespillere må kun deltage i én række – enten ABCD-rækken eller Sen/Vet/SupVet 

o Damespillere må deltage i flere rækker, hvis der ikke er damespillere nok i de 

pågældende rækker 

 

• Pay & Play 

DGU arbejder på at få gjort golfsporten mere tilgængelig for nye målgrupper ved at åbne 

eksisterende baner for personer uden tilknytning til golfsporten. 

Der findes i dag 122 golfklubber, som har 9-huls eller par 3-baner som kunne udbydes som 

Pay & Play. DGU lancerer en ny hjemmeside, hvor klubberne kan reklamere for deres baner.  

 

Svendborg Golf Klub vil gerne udbyde par 3-banen, men 9-huls banen er fortsat kun for 
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medlemmer og gæster som er tilknyttet golfsporten.   

 

• Rehab v. IS 

Der har været afslutning og evaluering af Rehab-forløbet. Stor tilfredshed, både blandt 

deltagere og frivillige. De vender alle tilbage i sæsonen 2024.  

Vi venter spændt på at modtage den første scooter, som vi har fået doneret af Halberg 

Fonden.  

 

• KIK v. IS 

Der har været evalueringsmøde med alle KIK og Torsdagsturneringen – et rigtig godt møde. 

Tilfredshed hele vejen rundt. 

 

• Begynderudvalget v. JRM 

Vi har besluttet at kører Kvinder & Golf igen i 2024. De første 3 er tilmeldt.  

Der afholdes møde med interessenter til styregruppen den 7. december. 

 

• Ungdomsudvalget v. UL  

Der er en stor interesse fra deltagerne i nye ungdomsudvalg. Der er en rigtig god energi og 

vilje til at få gjort noget for de unge mennesker.  

10. ORIENTERING FRA SEKRETARIATET V. LSS 

• Webinar omkring GolfBox 

DGU-samarbejder med GolfBox omkring en ny app, som bliver en åben platform 

Dvs. Sweetspot, Hills, GLFR og andre bookingsystemer kan koble sammen med.  

Den nye app skal gøre det nemmere og hurtigere for golfspilleren at booke og bekræfte 

tider. Generelt har vi mange ønsker til GolfBox herunder:  

 

o Mulighed for at oprette venteliste 

Skal fungere på samme måde som i fitnesscentre, hvis det kommer afbud til en tid, 

så får man tilbudt den aflyste tid 

  

o Automatisk oprettelse af medlemmer.  

Der er et stort ønske fra klubberne om, at kommende medlemmer kan købe deres 

medlemskab direkte på vi klubbernes hjemmeside. Dvs. oprette sig og betale med 

det samme. I dag skal de udfylde en elektronisk blanket, som efterfølgende tastes 

både i GolfBox og E-conomic og der skal sendes en bekræftelse og en faktura. 

Løsningen er allerede udviklet og er i test.  

 

o Elektronisk opsigelse 

Opsigelse via klubbens hjemmesiden opsat med regler, så man med de samme bliver 

gjort opmærksom på, hvornår det er muligt at nedgradere / udmelde sig i henhold til 

vedtægterne samt evt. betaling af skyldigt kontingent. 

 

På baggrund af dette webinar blev det besluttet at nedsætte et ERFA-samarbejde på tværs 

af klubberne i GAF-regi, hvor vi får kigget på alle ønsker til GolfBox igennem og få dem 

sammenskrevet og struktureret.  

 

Der blev også luftet en tanke om at lave en Dansk Udviklingspulje, som betaler for 

ressourcer til at udvikle de danske klubbers ønsker til GolfBox. I dag er det én stor pulje – 

og det er meget svært at få ønsker igennem. 
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• Opkræve greenfee ved booking 

Overveje om vi fremover skal opkræve greenfee ved booking. Erfaringerne fra de klubber, 

der kører med det, er at de får flere gæster og flere penge i Greenfee. Det giver også 

mindre no-show. Det kører på samme måde, som turneringsmodulet – automatisk betaling 

og refundering  

Ved afbestilling mindre end 24 timer før refunderes greenfee ikke. 

 

Indføres ved sæsonstart 2024.  

 

• Vi har haft besøg af Morten Havlys fra 3F  

Endelig har vi fået udleveret den nye overenskomst for golfområdet, som er gældende pr. 1. 

marts 2023. Vi har tidligere fået de nye timelønninger tilsendt, men manglede alt omkring 

pension m.m.  

3F gjorde os opmærksomme på, at vi skal have valgt en Arbejdsmiljørepræsentant, da vi er 

mere end 10 ansatte. AMR skal vælges af medarbejderne og kan blandt alle de 

medarbejdere, der arbejder over 10 timer ugentligt. Arbejdsgiver, virksomhedsleder, 

arbejdsledere og elever kan ikke vælges.  

 

• Hotelsamarbejde 

Den 7. december er vi, sammen med Faaborg Golfklub, Vestfyns Golfklub og Midtfyns 

Golfklub invitereret til møde med Hotel Faaborg Fjord vedr. håndtering af hotelvouchere. 

Hotel Faaborg Fjord har en politik om, at de ikke sender hotelvouchere til deres gæster, men 

gæsterne skal hente voucherne på hotellet inden de spiller, hvilket for mange gæster 

betyder en ekstra rejsetid på min. 1 time og det har naturligvis skabt noget utilfredshed.  

Vi har altid tilbudt gæsterne at de kunne komme og spille først og så sende et billede af 

voucheren, når de ankom til hotellet.  

 

Vi har fået en forespørgsel fra Hotel Svendborg omkring hotelvouchere til 9-huls banen, som 

vi gerne imødekommer, hvis der er et reelt behov. 

 

• Players 1. st. 

Kim Uldahl fra DGU underviser i Players 1. st. / Golfspilleren i centrum / Business 

Intelligence mandag den 22. januar kl. 15.00, samme dag som bestyrelsesmøde.  

 

11. EVT.  

• Intet 

 

12. LUKKET PUNKT V. CB 

• Medarbejdernes APV offentliggøres, så medlemmer får et indblik i medarbejdernes trivsel  

KOMMENDE MØDER 

Bestyrelsesmøder 2023:  

• 12. december kl. 15.30 *  

 

* Ungdomseliten deltager  

 

Bestyrelsesmøder 2024: 
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• Evt. møde medio januar m/revisor og bogholder omkring budget 2024 

• 22. januar kl. 15.30  

• 27. februar kl. 15.30  

 

Generalforsamling:  

• 19. marts 2024 kl. 19.00 Guldsalen i Borgerforeningen  

 


